

DENTAL COURSE 311 G.I.M.

COURSE CONTENT

Course No. :	311
Course Title :	Dental Course (General Internal Medicine)
Credit Hours :	2 (1+1)
Credit Units :	
Level :	4 th Year
Actual Credit Hours:	2
Pre-Requisite Course:	

Course Description:

This course was designed purposely for the 4th year graduating students of the College of Dentistry (Male & Female) to give them an overview of the different specialties of Internal Medicine which will be beneficial for their dental practice. The teaching, which consists mainly of theoretical part (lectures), will cover the diagnosis, approach, management and complications for cases which they will encounter as they enter the dental field.

For Female Students: For the 1st semester, their lectures are scheduled every Wednesday from 8:00 to 9:00 AM at Rm. 202, 2nd floor, College of Dentistry, Girls College, Malaz. For the 2nd semester, lectures will be every Saturday, from 1:00 to 2:00 PM at the same venue.

For Male Students: For the 1st semester, their lectures are given every Saturday from 8:00 to 9:00 Am at R27/GA, College of Dentistry, KDS Diriyah. For the 2nd semester, lectures are scheduled every Tuesday from 1:00 to 2:00 Pm at the same location.

Course Objectives:

To ensure that, at the end of the semester, the 4th year students will have adequate working knowledge of the General Internal Medicine more specifically on the different specialties as follows: Gastroentorology, Cardiology,

Oncology/Hematology, Endocrinology, Dermatology, Neurology, Rheumatology, Pulmonology, Pharmacology and Psychiatry. Attendance is monitored to make certain that the students meet the required percentage of attendance set by the university. As a rule, students should have attended at least 75% of the total 23 lectures of the course to be allowed to sit in the exam.

Course Requirements:

Basic training in Human Anatomy, Physiology and Pathology.

Evaluation of the Course:

The course has two (2) written exams and *no clinical examination*. It is purely theoretical (lectures).

Continuous Assessment (Written) Exam

Only 40% mark of the written exam is given to both male and female students. The exam is scheduled after the 12th lectures is given. The exam is given on the same date and the time for both male and female students.

Final (Written) Exam

This exam comprised the 60% of the total mark. The date of the exam is scheduled by the Vice-Dean, College of Dentistry, and announced at the start of the semester to inform the students and the course organizer.

The students, as the university rule, should reach an overall mark of 60% (Continuous Assessment & Final Exams) in order to pass the course.

Those who failed will be given a re-sit exam during summer time.

Recommended References:

1. Clinical Medicine – a textbook for medical students and doctors, P.J. Kumar & M.I. Clark (latest edition)
2. Textbook of Medicine- by Souhami & Moxham (latest edition)
3. Davidson's Principles and Practices Of Medicine- C.R. Edward & Ian, A.D. Boncir (latest edition)

مقرر طب الأسنان 311 الطب الباطني العام

محتوى المقرر

رقم المقرر	311
عنوان المقرر	مقرر طب الأسنان (الطب الباطني العام)
عدد الساعات الممنوحة	2 (1+1)
عدد الوحدات الممنوحة	
المستوى الدراسي	السنة الرابعة
عدد الساعات المباشرة	2
المقررات المطلوبة قبل الجلوس	

هذا المقرر مصمم بشكل أساسي لطلاب السنة الرابعة طب الأسنان وذلك لإعطائهم نبذة عن التخصصات المختلفة للطب الباطني, وهذا المقرر سوف يكون له فائدة في ممارسة الطلاب المستقبلية لطب الاسنان. عملية التدريس المكونة بشكل اساسي من محاضرات نظرية تغضي طرق التشخيص و الوسائل النظرية المتبعة للتشخيص والعلاج المتبع والمضاعفات التي قد تحدث للحالات التي قد تواجههم في مجال طب الاسنان.

مقرر طالبات طب الاسنان

الفصل الدراسي الأول ينظم خلاله جدول المحاضرات محاضرة كل يوم اربعاء ابتداء من الساعة 8:00 صباحا وحتى الساعة 9:00 صباحا في قاعة المحاضرات رقم 202 الدور الثاني في مبنى كلية طب الاسنان بكلية البنات بالملز.
الفصل الدراسي الثاني تنظم المحاضرات كل يوم سبت من الساعة 1:00 ظهرا الى الساعة 2:00 بعد الظهر في نفس الموقع المشار اليه سابقا.

مقرر طلاب طب الاسنان

الفصل الدراسي الأول ينظم خلاله جدول المحاضرات محاضرة كل يوم سبت ابتداء من الساعة 8:00 صباحا وحتى الساعة 9:00 صباحا في قاعة المحاضرات رقم 27/GA في مبنى كلية طب الاسنان بجامعة الملك سعود بالدرعية.
الفصل الدراسي الثاني تنظم المحاضرات كل يوم ثلاثاء من الساعة 1:00 ظهرا الى الساعة 2:00 بعد الظهر في نفس الموقع المشار اليه سابقا.

أن منظمي البرنامج الدراسي الفصلي لهم الخيار في إستلام المسؤولية لسنتين وقد تمدد بحسب ما يروونه مناسباً

أهداف المقرر

التأكد من ان طلاب السنة الرابعة بكلية طب الاسنان لديهم معلومات كافية عن الطب الباطني بتخصصاته المختلفة وبوجه الخصوص التخصصات الآتية
طب وعلم الجهاز الهضمي وامراض القلب والاعوية والاورام والدم وطب الغدد الصماء والامراض الجلدية والجهاز العصبي والروماتزم وطب الجهاز التنفسي والطب النفسي وعلم الصيدلة .
الحضور مراقب للتأكيد من ان الطالب حصل على النسبة المئوية المطلوبة للحضور الموضوع من قبل الجامعة, وهي وعلى حسب الأئحة المنظمة يجب على الطالب ان يحصل على ما نسبته 75% حضور من عدد 23 محاضرة حتى يتمكن من الجلوس للامتحان.

متطلبات المقرر

يجب على الطالب ان يكون لديه التدريب والمعلومات الأساسية في علم وظائف الأعضاء وعلم التشريح وعلم الأمراض

تقييم المقرر

يحتوي المقرر على امتحانين تحريريين ولا يحتوي على امتحان تطبيقي اكلينيكي (فهو بشكل اساسي يتضمن محاضرات نظرية).

التقييم المستمر (الاختبار التحريري)

يتم تحديد موعد الاختبار بعد إعطاء المحاضرة الثانية عشر, ويقدم الاختبار في نفس اليوم والوقت للطلاب والطالبات, يمنح الطلاب 40 % فقط كحد اقصى هي مقدار الامتحان التحريري.

الاختبار النهائي (تحريري)

يشكل هذا الاختبار ما نسبته 60% من مجموع الدرجات النهائية, و يحدد موعد الاختبار وكيل كلية طب الأسنان, كما ويعلن تاريخ الاختبار مع بداية الفصل الدراسي, حتى يكون للطلاب ومنظمي المقرر العلم به.

وحتى ينجح الطالب في هذا المقرر لا بد أن يحصل على مجموع نهائي نسبته 60% فما فوق (التقييم المستمر والاختبار النهائي), وهذا بحسب اللوائح المنظمة بالجامعة.

بالنسبة للطلاب الذين لم ينجحوا في هذا المقرر سوف يعطوا فرصة للجلوس للاختبار مرة أخرى في فتر الإجازة الصيفية.

الكتب الدراسية والمراجع الموصى بها

1. *Clinical Medicine – a textbook for medical students and doctors, P.J. Kumar & M.I. Clark (latest edition)*
2. *Textbook of Medicine- by Souhami & Moxham (latest edition)*
3. *Davidson's Principles and Practices Of Medicine- C.R. Edward & Ian, A.D. Boncir (latest edition)*